
Protokół Nr 23 

z obrad dwudziestej trzeciej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 

29.09.2016r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 15:25. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radny nieobecny usprawiedliwiony – p. Władysław Rembelski 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego    - Andrzej Marach 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

5. Dyrektor Przedszkola Gminnego w Więcborku   - Anna Pankanin 

6. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM Więcbork       - Tomasz Fifielski 

7. Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami UM Więcbork - Barbara Szmidt 

8. Podinspektor ds. Inwestycji UM     - Marzena Radecka 

9. Sołtys sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa 

10. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

11. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

W części obrad uczestniczyli ponadto nauczyciele Gimnazjum im. Polskich Noblistów  

w Więcborku i redaktor Radio Weekend p. Maciej Bór.  

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacja Dyrektora BOOS o stanie przygotowań szkół do rozpoczęcia nowego roku 

szkolnego 2016/2017. oraz informacja dotycząca problematyki związanej z prowadzeniem 

oddziałów przedszkolnych w szkołach i ich dostosowaniem do potrzeb dzieci w wieku 

przedszkolnym. 



8. Informacja Dyrektora Gminnego Przedszkola dotycząca aktualnej sytuacji w Przedszkolu 

Gminnym i Punktach Filialnych. 

9. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2016 roku  

i sprawozdań stałych Komisji RM. 

10. Przyjecie informacji z wykonania budżetu gminy Więcbork za I półrocze 2016 roku. 

11. Przyjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku przy ulicy Strzeleckiej. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Jastrzębcu. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Adamowo. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Borzyszkowo  

i Klarynowo (sołectwo Borzyszkowo). 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Czarmuń. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Górowatki. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości: Jastrzębiec, 

Młynki, Karolewo (sołectwo Jastrzębiec). 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Lubcza. 

19. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Nowy Dwór. 

20. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Pęperzyn. 

21. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Suchorączek. 

22. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Sypniewo. 

23. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Śmiłowo. 

24. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Witunia. 

25. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości: Wymysłowo, 

Dorotowo, Wilcze Jary (sołectwo Wymysłowo). 

26. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zakrzewska 

Osada. 

27. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zgniłka. 

28. Przyjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych części drogi 

publicznej powiatowej nr 1133C relacji Więcbork – Wielowicz, na odc. o dł.1,314 km 

zlokalizowanym pomiędzy km 0+000, a km 1+314 jej przebiegu. 

29.  Przyjęcie uchwały w sprawie sposobu uregulowania stanu spraw majątkowych  

w odniesieniu do nieruchomości gruntowych wchodzących w zasób pasów drogowych 

ulicy I Armii Wojska Polskiego i ulicy Krótkiej w Więcborku. 

30. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2016. 

31. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

32. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie ugody sądowej w przedmiocie 

wypłaty przez Gminę Więcbork odszkodowania za bezumowne korzystanie  

z nieruchomości położonej w Więcborku przy ulicy Kościuszki 3. 

33. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

34. Wolne wnioski i informacje. 

35. Zakończenie. 

 

Do porządku obrad wniesiona została przez Burmistrza Więcborka autopoprawka polegająca 

na zdjęciu punktu 29 tj. Przyjęcie uchwały w sprawie sposobu uregulowania stanu spraw 

majątkowych w odniesieniu do nieruchomości gruntowych wchodzących w zasób pasów 

drogowych ulicy I Armii Wojska Polskiego i ulicy Krótkiej w Więcborku. Projekt ten 

zostanie wywołany ponownie na kolejnej sesji po pozytywnym zaopiniowaniu jej przez Radę 

Powiatu Sępoleńskiego. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad po wniesionej zmianie. 



Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XXII sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

Ad.4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

W przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM pełniła cotygodniowy – wtorkowy dyżur  

w biurze Rady Miejskiej.   

 

Ponadto: 

 

3.09.2016r. – udział w akcji „Narodowe czytanie Quo vadis” w Miejsko-Gminnej Bibliotece 

Publicznej w Więcborku. 

4.09.2016r. – udział w corocznej Mszy św. w Karolewie i złożeniu kwiatów na grobach 

zamordowanych w hitlerowskim obozie zagłady. 

10.09.2016r. – Wiceprzewodnicząca RM p. Anna Łańska uczestniczyła w Dożynkach 

Powiatowych w Kamieniu Krajeńskim. 

12.09.2016r. – Prezydium RM uczestniczyło w uroczystości nadania stopni szkolnych kadeta 

i starszego kadeta uczniom klas mundurowych Liceum Ogólnokształcącego w Więcborku. 

Uczniowie przyjęli nominacje z rąk Wiceministra Obrony Narodowej p. Bartosz 

Kownackiego. Następnie odbyło się spotkanie z Ministrem zorganizowane przez Dyrekcję 

Liceum Ogólnokształcącego w Więcborku. 

13.09.2016r. – udział w spotkaniu radnych RM w Więcborku z Dyrektor Powiatowej Stacji 

Sanitarno-Epidemiologicznej w Sępólnie Krajeńskim. 

17.09.2016r. – spotkanie w Karolewie w ramach zorganizowanego przez TKKF „WODNIK” 

„Biegu Pamięci”. Złożenie kwiatów na grobach pomordowanych oraz wręczenie nagród  

i pamiątkowych medali uczestnikom biegu. 

20.09.2016r. – spotkanie z gronem pedagogicznym Gimnazjum w Więcborku. Spotkanie 

zainicjowane zostało przez Dyrektor Szkoły, a poświęcone było dalszym losom placówek 

oświatowych w tym gimnazjów po wejściu w życie planowanych przez Rząd ustaw 

dotyczących zmian w oświacie. 

26.09.2016 – udział w części posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu dotyczącej 

tematu Gimnazjum w Więcborku. 

 

 Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

 

31.08.2016r. - spotkanie z rodzicami uczniów ZS w Sypniewie (sala gimnastyczna ZS w 

Sypniewie). 



1.09.2016r. - wręczenie aktu nadania stopnia awansu zawodowego nauczyciela mianowanego 

p. Elżbiecie Musiał z ZS w Pęperzynie (gabinet burmistrza) 

3.09.2016r. - udział w akcji „Narodowe czytanie” w tym roku była to powieść H. 

Sienkiewicza „Quo Vadis” (MGBP w Więcborku), oraz udział w uroczystości 50-lecia 

pożycia małżeńskiego państwa Haliny i Józefa Bondarczyk (Ośrodek Wypoczynkowy 

„Tęcza” w Więcborku) 

5.09.2016r - spotkanie z Kujawsko-Pomorskim Kuratorem Oświaty p. Markiem Gralikiem 

7.09.2016r. - spotkanie – Państwo Radziccy, mecenas Bauza, z-ca burmistrza Jacek 

Masztakowski oraz radca prawny Michał Kania. Negocjacje dot. odszkodowania za 

bezumowne korzystanie z nieruchomości (gabinet burmistrza) 

9.09.2016r. - spotkanie z dyr. ZS w Sypniewie p. Grażyną Jurgielską. Przedstawienie 

wyników ankiet rodziców i nauczycieli oraz zaakcentowanie nieakceptowalnych zachowań  

(gabinet burmistrza). W tym samym dniu Burmistrz wziął udział w spotkaniu członków 

stowarzyszenia Mocni Duchem (Świetlica Środowiskowa w Więcborku) 

10.09.2016r. - dożynki Powiatowo-Gminne w Kamieniu Krajeńskim 

11.09.2016r. - „Dzień Żurawia” w Sypniewie 

12.09.2016r. - wizyta v-ce Ministra Obrony Narodowej p. Bartosza Kownackiego. Podczas 

apelu na Placu Jana Pawła II uczniom klas mundurowych LO im. Janusza Korczaka nadano 

szkolne stopnie kadeta oraz starszego kadeta oraz udział w otwarciu Biura Poselskiego 

 m.in. p. Bartosza Kownackiego i p. Tomasza Latosa (Sępólno Krajeńskie) 

13.09.2016r. - spotkanie z radnymi (gabinet burmistrza) 

14.09.2016r. - spotkanie z dyrektorem Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim p. 

Edwinem Eckertem. Omówienie bieżących spraw w tym mostu w Suchorączku oraz ul. I 

AWP w Więcborku (gabinet burmistrza) 

15.09.2016r - szkolenie antyterrorystyczne pod nazwą „KOBRA 2016” (budynek Starostwa w 

Sępólnie Krajeńskim) 

16.09.2016r. - Konwent Powiatu Sępoleńskiego: dożynki Gminno - Powiatowe 2016 oraz 

2017 (Runowo Krajeńskie 2 września 2017 roku), temat Spółdzielni Socjalnej, wizyta 

Marszałka Woj. Kuj.-Pom. w Powiecie (Urząd Gminy Więcbork). Ponadto spotkanie 

Komitetu Sterującego ORSG: zaktualizowana Strategia oraz lista projektów podstawowych 

(Urząd Gminy Więcbork) 

17.09.2016r. - udział w V Biegu Pamięci Karolewo – Więcbork 

19.09.2016 - omówienie harmonogramu konkursów w ramach LGD „Nasza Krajna” (biuro 

LGD w Sępólnie Krajeńskim) 

20.09.2016r. - spotkanie z dyrektorem Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim  

p. Edwinem Eckertem. Omówienie bieżących spraw w tym mostu w Suchorączku oraz  

ul. I AWP w Więcborku (gabinet burmistrza) 

23.09.2016r. - udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa (Sypniewo a następnie salka narad 

UM w Więcborku) 



24.09.2016r. – udział w uroczystości zakończenia gry w MGLKS „Grom” Więcbork przez  

p. Wojciecha Janickiego i podziękowanie za wieloletnie godne reprezentowanie Gminy 

(stadion miejski w Więcborku) oraz udział w - 50-cio lecie pożycia małżeńskiego Państwa 

Krystyny i Zenona Borzyszkowskich (Restauracja Pomorzanka w Więcborku) 

25.09.2016r – udział w zebraniu sołeckim w Zakrzewku (teren przy świetlicy w Zakrzewku) 

26.09.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty (salka narad UM w Więcborku) oraz  

podsumowaniu konkursu „Estetyka Zagrody Wiejskiej” (świetlica w Dorotowie) i spotkaniu 

dotyczącym organizacji Tygodnia Kultury Chrześcijańskiej (plebania w Więcborku). 

27.09.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku 

Publicznego (salka narad UM w Więcborku) oraz Komisji Budżetu i Finansów (salka narad 

UM w Więcborku). 

28.09.2016r. – wyjazd do Torunia, gdzie w Urzędzie Marszałkowskim wraz z p. Skarbnik 

Burmistrz podpisał umowę na dofinansowanie przygotowania Programu Rewitalizacji Gminy 

Więcbork (złożonych zostało ponad 100 wniosków – dofinansowanie otrzymało 51 Gmin  

w tym nasza Gmina). Dofinansowanie 19 440,00zł, wkład własny 2 160,00zł. oraz  

podpisanie w WFOŚiGW w Toruniu umowy na program usuwania azbestu na terenie Gminy 

Więcbork. Dotacja do kwoty 69 856,00zł. 

29.09.2016r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego gdzie podpisany został akt notarialny  

z Państwem Rospłoch na sprzedaż małej działki graniczącej z ich nieruchomością 

Informacja Burmistrza Więcborka: 

Złożony został wniosek do Wojewody o dofinansowanie w ramach Programu Rozwoju 

Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019 na zadanie Przebudowa 

drogi wewnętrznej wraz z budową sieci kanalizacji deszczowej w ciągu ul. Pomorskiej na 

osiedlu Piastowskim w Więcborku. Wartość kosztorysowa 1 201 678,00zł, dofinansowanie 

50% czyli kwota 600 838,00zł. 

Radny Jan Antczak prosił o więcej informacji na temat działań związanych ze sprawą 

Dyrektor ZS w Sypniewie. 

Burmistrz Więcborka podał chronologicznie bieg sprawy: 

 24.06.2016 – koniec roku szkolnego, 

 30.06.2016 – rodzice zgłaszają skargę na Dyrektor ZS w Sypniewie, 

 5.07.2016r. – spotkanie z Dyrektor BOOS p. Danutą Zawidzką, 

 6.07.2016r. – spotkanie z Dyrektor ZS w Sypniewie p. Jurgielską, gdzie poinformowana 

została ona o zarzutach złożonych przez rodziców, 

 12.07.016r. – spotkanie z grupa rodziców, którzy przyszli do Urzędu Miejskiego, 

 19.07.2016r. – rodzice, którzy złożyli skargę zostali poinformowani  o tym, że będą 

odbywane spotkania zarówno z gronem pedagogicznym, jak i rodzicami. 

 

Na spotkaniach rozdane zostały ankiety, które wypełnione zostały przez zainteresowane 

osoby. Na ich podstawie pewien obraz sytuacji się przejawił, aczkolwiek nie do końca jest on 

spójny z informacjami, które do tej pory posiadano. Większość zarzutów nie pada w stosunku 

do osoby Pani Jurgielskiej jako Dyrektora tylko, jako nauczyciela tj. są to zarzuty dotyczące 

sfery pedagogicznej. Nadzór pedagogiczny sprawuje Kurator województwa kujawsko-

pomorskiego stąd też wizyta jego i Dyrektor BOOS w Kuratorium. Kuratorium, z którym jest 



w stałym kontakcie, zakończyło kolejną kontrolę  w ZS w Sypniewie i na dzień dzisiejszy 

oczekuje się na ostateczne rozstrzygnięcie w sprawie. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński poprosił o przybliżenie tematyki rozmów z Dyrektorem 

Zarządu Dróg Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim p. Edwinem Eckertem. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że rozmowy dotyczyły ul. I Armii Wojska Polskiego  

w Więcborku z wiadomych względów i możliwości zrealizowania w roku kolejnym I etapu 

chodnika przy tejże ulicy do wysokości skrzyżowania z ul. Szlaku Bursztynowego. Gmina 

Więcbork chciałaby, aby to zadanie Zarząd Powiatu umieścił w przyszłorocznym budżecie. 

Ma nadzieję, że jeżeli Rada Powiatu i Rada Miejska w Więcborku podejmie taką uchwałę 

przedmiotowe zadanie uda się zrealizować w przyszłym roku. Drugą poruszaną sprawą była 

kwestia modernizacji mostu w Suchorączku. Budowla jest w złym stanie i rozmawiano  

o możliwości wspólnej realizacji zadania. Chodzi tu o wykonawstwo zadania, a wiadomo, że 

ZDP podobne zadnia już wykonywał. Burmistrz wyraził nadzieję, że w porozumieniu ze 

Starostą uda się i to zadanie wykonać w tym roku. Dokumentacja i kosztorysy są już 

wykonane. Poza tym pojawiła się sprawa budowy chodnika w Jastrzębcu, to zadanie jest  

w trakcie realizacji i wszystko wskazuje na to, iż zakres prac, jaki obejmuje dokumentacja, 

zostanie w tym roku wykonany. 

 

W tej części obrad Przewodnicząca RM zapoznała radnych ze stanowiskiem mieszkańców 

sołectwa Witunia odnośnie budowy biogazowi w miejscowości Runowo Krajeńskie 

/stanowisko wypracowane na zebraniu wiejskim mieszkańców sołectwa Witunia/. 

Przewodnicząca zapytał, czy udało się już wyznaczyć termin spotkania w sprawie biogazowi 

oraz czy z Gminy Sośno wpłynęły postanowienia dotyczące posadowienia elektrowni 

wiatrowych w bliskiej odległości od gminy Więcbork. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że takowe dokumenty nie wpłynęły. Gmina nie jest 

stroną. 

 

 

Skan dokumentu stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze 

RM i na stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Ryszard Kałaczyński wniósł o wyrównanie terenu – niwelację skarpy przy 

boisku sportowym w Wituni, motywując potrzebę trudnościami w parkowaniu aut. 

 Rady zgłosił także potrzebę oświetlenia okolicy ulicy Łąkowej z uwagi na pojawiające się 

w tej części wsi wilki. 

2. Radny Stanisław Posieczek interpelował w sprawie dokonania zabiegów 

pielęgnacyjnych na modrzewiu rosnącym przy Przedszkolu w Sypniewie. Chodziło  

o obcięcie suchych gałęzi, które w trakcie silniejszych wiatrów spadają, co stanowi 

zagrożenie dla przemieszczających się w obrębie budynku dzieci i ich rodziców. 

/ Interpelacja uzupełniona została przez Dyrektor Przedszkola Gminnego obecną na sesji 

RM/ 

3. Radna Anna Łańska zwracając się do Przewodniczącej RM mówiła o potrzebie 

wygospodarowania z tegorocznego budżetu Rady Miejskiej środków  na zakup sprawnie 

działającego nagłośnienia sesyjnego. Obecne nagłośnienie nie funkcjonuje tak jak należy. 



 Radna pytała także o etap prac na jakim znajduje się opracowanie Studium 

Uwarunkowań. Jako wniosek do przyszłorocznego budżetu Gminy Więcbork, związany  

z wykonanym Studium, zgłosiła potrzebę ujęcia środków pozwalających na przystąpienie 

do opracowania miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

inwestycyjnych. 

 Kolejnym wnioskiem do przyszłorocznego budżetu Gminy Więcbork było 

zabezpieczenie w nim środków na przygotowanie dokumentacji dotyczącej przebudowy 

kanalizacji deszczowej i nowej nawierzchni przy ul. Strzeleckiej w Więcborku. 

 W budżecie Gminy Więcbork i planach Wieloletniej Prognozie Finansowej na rok 2017 

należałoby również ująć wykonanie drogi w Pęperzynie prowadzącej do Zespołu Szkół.  

 Ponadto w imieniu mieszkanki Osiedla Piastowskiego p. Moniki Górka radna złożyła 

interpelację w sprawie możliwości pociągnięcia do jej posesji i dalej kanalizacji 

sanitarnej. 

4. Radna Grażyna Witczak pytała, czy w opracowywanym Studium naniesione zostały 

poprawki sugerowane przez uzgadniających dokument. 

5. Radny Andrzej Wenda zgłosił fakt rozszczelnienia przepustu w kierunku Lubcza wyspa 

/Stara Lubcza/. 

 Mówił również o zapotrzebowaniu sołectwa Lubcza na płyty typu jumbo na utwardzenie 

wyjazdów z dróg podrzędnych, które obecnie są mocno zniszczone przez rolniczy sprzęt 

ciężki. 

6. Radny Jan Antczak prosił o zamontowanie znaku ograniczającego szybkość do 30km/h 

na drodze z nowo wyłożoną powierzchnią polbrukową w Runowie Krajeńskim.  

 Wnioskował też o wystąpienie do Zarządu Dróg Wojewódzkich o pomalowanie 

poziomego oznakowania przejścia dla pieszych przy skrzyżowaniu w pobliżu cmentarza, 

w Runowie Krajeńskim. 

 

Ad.7 Informację o stanie przygotowań szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 

2016/2017. oraz informacja dotycząca problematyki związanej z prowadzeniem oddziałów 

przedszkolnych w szkołach i ich dostosowaniem do potrzeb dzieci w wieku przedszkolnym  

przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta 

Zawidzka. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jacek Kabattek poruszył sprawę wymiany osoby na stanowisku pomocy nauczyciela 

w Szkole Podstawowej w Zakrzewku. Zdaniem rodziców poprzednia pani zatrudniona na tym 

stanowisku bardzo się sprawdzała, natomiast co do obecnej na razie nie widać efektów jej 

pracy. Pytał w związku z tym dlaczego nastąpiła zmiana. Radny pytał również o remont 

budynku gospodarczego. Z tego, co pamięta  była swego czasu wersja, że budynek ma być 

rozebrany. Natomiast teraz rozpoczęto remont wnętrza, choć według niego winien on się 

rozpocząć od dachu.  

 

Dyrektor BOOS odnosząc się do drugiego pytania radnego podała, że Dyrektor Szkoły  

w Zakrzewku przed podjęciem decyzji co do budynku zasięgnęła opinii Kierowników 

Referatu UM p. Bąk oraz p. Fifileskiego. Po lustracji obiektu okazało się, że korzystniej jest 

wyremontować budynek i go  wykorzystać niż go rozebrać, zarówno pod względem 

funkcjonalnym, jak i finansowym. Jeżeli zaś chodzi o pierwsze pytanie radnego, to kwestie te 



wynikają ze stosunku pracy pracodawcy tj. Szkołą Podstawową w Zakrzewku reprezentowaną 

przez p. Dyrektor Urszulę Minster, a poszczególnymi pracownikami. Rozumie, że rodzice 

mogą mieć jakieś swoje osobiste spostrzeżenia na temat współpracy ale czas jest na tyle 

wczesny, że z ostatecznym osądem należałoby się jeszcze trochę wstrzymać, a być może 

odbiór tej nowej osoby jeszcze się zmieni. Jeżeli jednak rodzice mają jakieś konkretne 

zastrzeżenia należałoby je zgłosić bezpośrednio do Dyrektor Placówki. 

 

Radna Beata Lida w kontekście zmiany zapisów ustawy o systemie oświaty pytała, czy 

gmina Więcbork jest na nie przygotowana od strony technicznej i czy w związku  

z powyższym ucierpią na tym nauczyciele tj. czy grożą im zwolnienia. 

 

Dyrektor BOOS stwierdziła, że w naszej gminie nie ma niepokojów jeżeli chodzi o kwestie 

zaplecza lokalowego. Gmina Więcbork nie likwidowała szkół, zatem w tym zakresie jest 

zabezpieczona. Jeżeli proponowana zmiana, która nie wiadomo jaki ostateczny kształt 

przybierze, wprowadzi nam z mocy prawa przekształcenie szkół sześcioletnich w ośmioletnią 

szkołę podstawową, to każda szkoła podstawowa w gminie stanie się z automatu szkołą 

ośmioklasową. Wszystkie szkoły w gminie, z wyjątkiem Zakrzewka, co do którego  były 

wątpliwości, czy zapewni odpowiednią ilość pomieszczeń, są na to przygotowane. 

Trudniejszą sprawą jest mówienie o sytuacji kadrowej, jaką wytworzą wprowadzone zmiany. 

Na dzień dzisiejszy nie może powiedzieć jak będzie wyglądała kwestia etatów nauczycieli. To 

co wynika wprost z projektów, to problem będzie z nauczycielami gimnazjów. Organ 

prowadzący z automatu może przekształcić gimnazjum w szkołę  podstawową, bądź 

zdecydować o jej zlikwidowaniu. W przepisach przejściowych są normy, które stanowią  

o tym, aby zabezpieczyć stanowiska pracy dla nauczycieli. Wyrażają się one w tym, że jeżeli 

nastąpi przekształcenie gimnazjum w podstawówkę nauczyciel staje się pracownikiem szkoły 

podstawowej. Na tym etapie nie jest znana ramówka tj. wymiar godzin obowiązkowy do 

realizacji w ośmioklasowej szkole podstawowej. Od tego czynnika zależy ilość godzin  

i miejsc pracy, jaką będzie można zaoferować. Jednakże obecnie za mało jest jeszcze danych, 

aby mówić o konkretach. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję.  

 

Ad. 8 Informację dotyczącą aktualnej sytuacji w Przedszkolu Gminnym i Punktach Filialnych 

omówiła Dyrektor Przedszkola Gminnego p. Anna Pankanin.  
 

Informacja stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radna Anna Łańska zwracając się w pierwszej kolejności do Burmistrza Więcborka 

mówiła, że przyjmuje iż Przedszkole Gminne wzorem tegorocznego okresu wakacyjnego, 

będzie również pracować tak w kolejnych latach. Następnie nawiązując do propozycji zmian 

w budżecie Gminy przygotowanych na sesję, a konkretnie pozycji, w której przekazywane 

jest kwota 24.000,00 zł na  zakup kotłów parowych, pytała czy ważniejszy jest ww. zakup, 

czy wykonanie ogrodzenia, o którym wspomniała Dyrektor. Zdaniem radnej należałoby to 

rozważyć. 

 



Dyrektor Przedszkola Gminnego odpowiedziała, że jeżeli mogłaby decydować to kwestia 

pieców konwekcyjno-parowych jest w tej chwili priorytetowa. Ogrodzenie na dzień dzisiejszy 

jest, jakie jest ale nie zagraża bezpieczeństwu, niemniej należy i to zadanie mieć na uwadze. 

 

Radny Jan Antczak podziękował Dyrektor za złożoną informację, choć ubolewał po raz 

kolejny, że na sesji zabrakło Dyrektora Szkoły Podstawowej w Runowie, który ma w swojej 

Placówce oddziały przedszkolne. Dyrektor mógłby też powiedzieć co robi się w jego oddziale 

przedszkolnym, czego mu brakuje itp. Prosił, by na przyszłość odrębnie zapraszać również 

dyrektorów szkół w których podobne oddziały się znajdują.  

 

Przewodnicząca RM przypomniała, że jakiś czas temu ustalono, iż merytoryczne dyskusję 

będą przeprowadzane na komisjach. Jest komisja oświaty, na tej komisji nie było woli żeby 

zapraszać wszystkich dyrektorów. Poza tym w Runowie nie ma przedszkola jest tylko oddział 

przedszkolny i te oddziały podlegają pod szkołę. Nie wie co miałby wnieść Dyrektor Kriese. 

Uważała, że szersze dyskusję i szczegóły będą miały miejsce na komisjach RM. Natomiast 

dane, które zostały przedstawione przez Dyrektor BOOS i na Komisji Oświaty /…/ i na sesji 

dla większości osób były zadawalające. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiadając na pytanie radnej Łańskiej stwierdził, że oczywiście 

jest jak najbardziej za tym, aby w kolejnym roku w okresie letnim przedszkole 

funkcjonowało, aczkolwiek należy dookreślić na jakiej zasadzie i które placówki  

tj. czy w Sypniewie i Więcborku, czy np. zapewnić ta opiekę tylko w jednej Placówce. 

 

Ad. 9 Sprawozdania Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2016 roku  

i sprawozdania stałych Komisji RM przedstawili Przewodniczący Komisji. 

 

 Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej RM – Przewodniczący Jacek Kabattek /sprawozdanie 

stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów – Przewodniczący Henryk Szwochert 

/sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokołu do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 Sprawozdanie Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 

Inwentaryzacji i Handlu RM – Przewodniczący Kazimierz Wilczyński /sprawozdanie 

stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego Protokołu do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 Sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – Przewodnicząca Beata Kopta 

/sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 7 do niniejszego Protokołu do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 Sprawozdanie Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego – 

Przewodnicząca Beata Lida /sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 8 do niniejszego 

Protokołu do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 Sprawozdanie Komisji Statutowej – Przewodniczący Stanisław Posieczek /sprawozdanie 

stanowi Załącznik Nr 9 do niniejszego Protokołu do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Po przedłożonych sprawozdaniach Przewodnicząca RM ogłosiła dziesięciominutową 

przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 



 

Ad. 10  Informacji z przebiegu wykonania budżetu gminy Więcbork za I półrocze 2016 roku 

przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 
 

Z uwagi na fakt, że radni otrzymali materiały z wyprzedzeniem i mieli możliwość zapoznania 

się z ich treścią wcześniej Zastępca Burmistrza Więcborka skupił się na omówieniu 

najistotniejszych danych i wskaźników z punktu wykonania budżetu. 

 

Dochody wykonane zostały w wysokości 24.669.115, 35 zł, a wydatki – 21.024.413,79 zł. 

Budżet na dzień 30 czerwca 2016r.zamknął się nadwyżką w wysokości 3.644.701,56 zł. 

Zgodnie z wymogami przepisów prawa Burmistrz Więcborka przekazał sprawozdanie  

w ustawowym terminie tj. do 31 sierpnia Radzie Miejskiej w Więcborku oraz wystąpił do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej  o wyrażenie opinii, o przedłożonej informacji. Taką opinię 

Skład Orzekający RIO wydał w dniu 15 września i radni również ją otrzymali. Najważniejsza 

rzecz zawarta jest w sentencji opinii, która mówi, że informacja Burmistrza o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2016 roku zaopiniowana została 

pozytywnie w zasadzie bez żadnych uwag.  

Należy zwrócić uwagę, że od budżetu pierwotnego, uchwalonego pod koniec grudnia 2015r. 

dokonano dwunastokrotnie zmian – w tym cztery razy były to zmiany uchwałami RM,  

a osiem razy Zarządzeniem Burmistrza Więcborka. Budżet zwiększył się o niemal 

6.000.000,00 zł, co w większości stanowi realizacja Programu 500+. 

Jeżeli chodzi o zestawienie dochodów, to wszystkie zostały zrealizowane powyżej 56%.  

W mniejszym procencie dochody zrealizowane zostały w dziale 600 ale wynika to z tego, że  

dotacja na wykonanie drogi Czarmuń – Zabartowo wpłynie dopiero w II półroczu roku 2016. 

Wydatki zrealizowane zostały poniżej progu 50% tj. 47,45 %  jedynie w dziale 010 

Rolnictwo i Łowiectwo wykonanie jest niemal 95%, co wynika z faktu, że mieszczą się tu 

wydatki związane z ze zwrotem części akcyzy zawartej w cenie oleju napędowego sprzętu 

rolniczego. W dziale 751 wykonanie jest niewielkie – niecałe 3% na skutek otrzymania 

dotacji ponad 13.000,00 zł na zakup urn wyborczych wg nowych przepisów ujednoliconych 

w całym kraju i urny te zakupione zostaną w najbliższym czasie. Dział 758 –Różne 

rozliczenia wykonanie wynosi 0% ale jest to rezerwa, która na razie nie została uruchomiona. 

Stan wykonania inwestycji za I półrocze obrazuje zestawienie na stronie 88-89 

przedłożonego sprawozdania tj. wskazuje jakie inwestycje są zaplanowane i ich stan 

zaawansowania. Stan ten nie jest zbyt wysoki ale jest to konsekwencja tego, że większość 

robót, to roboty budowlane związane z budowa dróg i te wydatki rozliczane będą dopiero w II 

półroczu 2016r. 

Podkreślenia wymaga również fakt, że w I półroczu Gmina Więcbork spłaciła pożyczki do 

WFOŚiGW w kwocie 184.247,76 zł. W omawianym okresie Gmina Więcbork nie zaciągała 

kredytów i pożyczek i nie planuje ich zaciągnięcia do końca roku. Przejściowy deficyt 

finansowany jest w tej chwili zgodnie z budżetem z wolnych środków. Ponadto Gmina nie 

udzielała pożyczek z budżetu, jak również w przedmiotowym okresie nie lokowała wolnych 

środków na lokatach. Takie lokaty Gmina założyła dopiero w lipcu 2016r. na trzy miesiące  

i są to trzy lokaty w sumie po 2.000.000,00 zł.  

Stan zadłużenia Gminy na dzień 30 czerwca 2016r. 17.833.509,69 zł, co wg nomenklatury 

poprzedniej ustawy o finansach publicznych stanowi 40,68% dopuszczalnego wskaźnika. 

Dotacje – w I półroczu 2016r. Gmina udzieliła dotacji podmiotom nie zaliczanym do sektora 

finansów publicznych. Tych organizacji i przedsięwzięć jest sporo co obrazuje strona  92 

przedłożonego sprawozdania. Jedynie jedna organizacja i jedno przedsięwzięcie w wysokości 

2.500,00 zł nie zostało zrealizowane. Podmiot ubiegający się środków tych nie podjął. 



Widocznie uznał je za niewystarczające. Słowa uznania należą się tym organizacjom, które 

pomimo niewielkich środków realizują swoje przedsięwzięcia. 

Stan wykonania funduszu sołeckiego -  wykonanie 45%  wynika z faktu, że większość 

środków funduszu sołeckiego jest przekazywana na roboty budowlane i będzie wykorzystana 

w II półroczu. 

 

Ad.11-12 Uchwały dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork omówiła 

Inspektor UM p. Barbara Szmidt. 

 

a) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Więcborku przy 

ulicy Strzeleckiej. 

 

Nieruchomość mieści się przy ul. Strzeleckiej w Więcborku w pobliżu budynku Kawiarni 

„Sportowa” /„Okrąglak”/. Jest to działka o powierzchni 367m. Sprzedaż tej nieruchomości 

planowana jest w przetargu ustnym nieograniczonym. Wniosek w sprawie zakupu wpłynął  

6 września  od p. Agaty Stankowicz. W wyniku analizy stwierdzono, że zainteresowanych 

zakupem działki może być więcej osób, dlatego zdecydowano ww. formie jej zbycia. Nie ma 

jeszcze wykonanej wyceny ale wg wstępnych ustaleń może to być ok. 60,00 zł za 1m²  

tj. ok. 22.000,00 zł cena wywoławcza. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Jastrzębcu. 

 

Dnia 29 sierpnia wpłynął do Burmistrza wniosek Państwa Moniki i Mateusza Winograd ze 

Śmiłowa w sprawie kupna nieruchomości w trybie bezprzetargowym. Z przedłożonej radnym 

mapki wynika, iż na części tej nieruchomości gminnej zlokalizowany jest budynek 

gospodarczy. Jest to nieruchomość oznaczona, jako droga, powierzchnia tej nieruchomości to 

zaledwie 100m i w zasadzie nic nie stoi na przeszkodzie, ażeby sprzedać tą nieruchomość, 

gdyż działka ta nie jest potrzebna Gminie Więcbork do realizacji jakichkolwiek zadań 

gminnych tj. np. nie jest przedmiotem dzierżawy, zatem warto przychylić się do złożonego 

wniosku i umożliwić regulację stanu prawnego budynku gospodarczego. Gmina Więcbork 

zwróciła się w tej sprawie o opinie Rady Sołeckiej ale do dnia sesji nie wpłynęła ona na 

piśmie. Jednakże zgodnie z informacją uzyskaną telefonicznie w dniu sesji sołtys na 

spotkaniu w dniu 28.09.2016r. sprawę przedstawił i została ona zaopiniowana pozytywnie. 

 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Pytań do projektu nie było. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 



 

 

Ad. 13 – 27 Projekty uchwał  w sprawie zatwierdzenia Planów Odnowy Miejscowości: 

Adamowo, Borzyszkowo i Klarynowo (sołectwo Borzyszkowo), Czarmuń, Górowatki, 

Jastrzębiec, Młynki, Karolewo (sołectwo Jastrzębiec), Lubcza, Nowy Dwór, Pęperzyn, 

Suchorączek, Sypniewo, Śmiłowo, Witunia, Wymysłowo, Dorotowo, Wilcze Jary (sołectwo 

Wymysłowo), Zakrzewska Osada, Zgniłka, omówiła Podinspektor UM p. Marzena 

Radecka. 
 

Powyższe dokumenty przygotowane zostały we współpracy z sołtysami i mieszkańcami 

poszczególnych sołectw. Do każdego planu jest też pozytywna opinia sołectwa o jego 

przyjęciu. Plany te zwierają informację o sołectwa, ich historii, położeniu, mieszkańcach,  

o radzie sołeckiej, o zasobach we wsi wraz z klasyfikacją dotycząca znaczenia tych zasobów. 

Poza tym informację o słabych i mocnych stronach danego sołectwa oraz wymienione są 

inwestycje, które sołtysi wraz z mieszkańcami chcieliby zrealizować na terenie tych sołectw. 

Uczestnicy zebrań sołeckich wypełnili przygotowane prze Referat Inwestycji /…/ UM 

ankiety, jak również mieli prawo wglądu do dokumentu i wypowiedzenia się w ich temacie. 

Omawiane dokumenty są elementem niezbędnym do aplikowania o środki zewnętrzne  

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich /PROW/. Oznacza to, że w momencie 

złożenia wniosku o dofinansowanie jakiejś inwestycji, która wykonywana będzie na terenie 

sołectwa, wymagane będzie załączenie do niego Planu Odnowy danego sołectwa. 
 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Stanisław Posieczek pytał dlaczego nie ma Planów wszystkich sołectw. 

 

Podinspektor UM wyjaśniła, że nie wszyscy sołtysi zdążyli jeszcze potwierdzić. Postara się 

zmobilizować pozostałych sołtysów, aby to przedstawili na zebraniach i na kolejnej sesji 

przedstawione zostaną kolejne Plany.  

 

Wicestarosta Powiatu zapytał, czy sołectwo Runowo zaakceptowało na swoim terenie 

planowaną budowę biogazowi. 

 

Radny Jan Antczak pełniący w Sołectwie Runowo Krajeńskie funkcję sołtysa odpowiedział, 

że na ostatnim zebraniu było 36 mieszkańców Runowa z tego siedemnastu było przeciwnych 

inwestycji, dziewiętnastu za biogazownią. Dyskusja w temacie była bardzo burzliwa. Od 

siebie dodał, że dziwi się Burmistrzowi dlaczego dwa lata temu nie dyskutowano w tej sprawi 

dopiero teraz, kiedy złożono o pozwolenie na budowę zrobił się wokół tego taki szum 

medialny.  Osobiście nie zależy mu, czy ta biogazownia będzie w Runowie, czy gdzie indziej 

ale te dylematy należało rozstrzygać wcześniej. Burmistrz rozpętał piekło, o czym przekonał 

się na zebraniu wiejskim i jest mu z tego powodu bardzo przykro. Zdania były podzielone, bo 

okazało się, że nikt nic nie wiedział ale kiedy zapytał, czy mieszkańcy wiedzą, co  

w przyszłym roku będzie w Runowie budowane też nikt nie potrafił odpowiedzieć, choć 

informacja w tej sprawie została podana do publicznej wiadomości na tablicy ogłoszeń 

sołectwa, a chodziło tu o plany rozbudowy Firmy SBN. Wniosek jest taki, że ludzie nie 

czytają ważnych informacji/obwieszczeń. Gdyby czytali dziś może całej sprawy by nie było. 

Gdyby radny mógł od razu zrezygnowałby z dzierżawy ale nie ma zamiaru płacić kary. Jeżeli 



Gmina zapłaci za niego tą karę może nawet jutro z dzierżawienia tej działki zrezygnować  

/ok. 500.000,00 zł kary/. 

 

Przewodnicząca RM stwierdzając, że dyskusja wykracza poza omawiany punkt porządku 

obrad, zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowania.   

 

 

Na sali 14 radnych 

 

 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Adamowo 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 
 

 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Borzyszkowo i Klarynowo 

(sołectwo Borzyszkowo). 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Czarmuń. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Górowatki. 

 

 

 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości: Jastrzębiec, Młynki, Karolewo 

(sołectwo Jastrzębiec). 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Lubcza. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Nowy Dwór. 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Pęperzyn. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Suchorączek. 

 



Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Sypniewo. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Śmiłowo. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Witunia. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości: Wymysłowo, Dorotowo, Wilcze 

Jary (sołectwo Wymysłowo). 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zakrzewska Osada. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zgniłka 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad.28 Projekt uchwały w sprawie sposobu uregulowania stanu spraw majątkowych  

w odniesieniu do nieruchomości gruntowych wchodzących w zasób pasów drogowych ulicy  

I Armii Wojska Polskiego i ulicy Krótkiej w Więcborku przedstawiła Inspektor UM  

p. Barbara Szmidt. 

 

 

Wypełniając wolę wyrażoną podczas szeregu tematycznych spotkań roboczych 

przedstawicieli Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim oraz Urzędu Miejskiego  

w Więcborku, odnoszącą się do konieczności uporządkowania stanu prawnego i zarządczego 

drogi publicznej powiatowej nr 1133C relacji Więcbork – Wielowicz, na odcinku o długości 

1,314 km zlokalizowanym pomiędzy km 0+000, a km 1+314 jej przebiegu, który ulokowany 

jest w całości w ciągu ulicy I Armii Wojska Polskiego pozostającej w granicach 

administracyjnych miasta Więcborka, gm. Więcbork, powiat sępoleński, Zarząd Powiatu  

w Sępólnie Krajeńskim wszczął stosowną procedurę w oparciu o przepisy art. 10 ust. 2,  

w powiązaniu z art. 6a ust. 2 ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych (Dz. 

U. z 2016r., poz. 1440), zwanej dalej ustawą, zmierzającą do pozbawienia ww. odcinka drogi 

kategorii powiatowej z jednoczesnym nadaniem kategorii gminnej. Jej uwieńczeniem było 

uzyskanie pozytywnych opinii zarządów powiatów ościennych, tj. bydgoskiego, 

chojnickiego, człuchowskiego, nakielskiego, pilskiego, tucholskiego oraz złotowskiego,  



a także pozytywnej opinii Burmistrza Więcborka, który odrębnym pismem wyraził również 

jednoznaczną wolę przejęcia przedmiotowego odcinka drogi. W toku dalszego procedowania, 

treść wszystkich wymienionych powyżej opinii przekazana została Zarządowi Województwa 

Kujawsko – Pomorskiego, który postanowił uzgodnić pozytywnie zaliczenie ww. odcinka 

drogowego w poczet dróg publicznych kategorii gminnej. W myśl art. 7 ust. 2 ustawy, 

zaliczenie drogi do kategorii dróg gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy po 

zasięgnięciu opinii właściwego zarządu powiatu, która w tym przypadku jest jednoznacznie 

pozytywna, gdyż wolą Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim jest skierowanie projektu 

uchwały w sprawie pozbawienia kategorii części drogi publicznej powiatowej nr 1133C 

relacji Więcbork – Wielowicz, na odc. o dł. 1,314 km zlokalizowanym pomiędzy km 0+000, 

a km 1+314 jej przebiegu, pod obrady Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim zaplanowane na 

dzień 30 września 2016 roku. Zgodnie z art.10 ust.3 ustawy, pozbawienie drogi 

dotychczasowej kategorii, z wyjątkiem przypadku wyłączenia drogi z użytkowania, jest 

możliwe jedynie w sytuacji jednoczesnego zaliczenia tej drogi do nowej kategorii. 

Pozbawienie i zaliczenie nie może być dokonane później niż do końca trzeciego kwartału 

danego roku z mocą od dnia 1 stycznia roku następnego. W świetle powyższego, podjęcie 

uchwały uznaje się za uzasadnione. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM zapytała , czy podjęcie powyższej uchwały przed uchwałą Powiatu 

przekazującej tą drogę gminie nie koliduje w jakiś sposób prawnie. 

 

Inspektor UM zapewniła, że nie. Część tej drogi jest już Gminy, a część jest Powiatu . 

Projekt i jego założenia omówione zostały z radcą prawnym, zatem wszystko jest  

w porządku. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 11 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 

 

Ad. 29 Projekty uchwał finansowych omówił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek 

Masztakowski 

 

 

a) w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2016. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.1.3120.3.63.2016/26 z dnia 12 września 

2016 r. zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85295 (§2010) o kwotę 182,24 zł z 

przeznaczeniem na realizację zadań związanych z przyznawaniem Kart Dużej Rodziny 

wynikających z ustawy o Karcie Dużej Rodziny. Po stronie wydatków zwiększa się plan w 

§4210. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 



Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.1.3120.3.62.2016 z dnia 06 września 2016 r. 

zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85203 (§2010) o kwotę 22.331,00 zł w związku z art. 

51c, ust. 4 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2016 r. póz. 

930), na podstawie którego kwota ustalana zgodnie z ust. 2 może być zwiększona, nie 

więcej jednak niż o 20%, w zależności od liczby uczestników oraz zakresu, jakości i 

rodzaju świadczonych usług. Po stronie wydatków zwiększa się plan Środowiskowego 

Domu Samopomocy w Więcborku w §4210. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.1.3120.3.65.2016 z dnia 16 września 2016 r. 

zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85212 (§2010) o kwotę 326.289,00 zł z 

przeznaczeniem na realizację świadczeń rodzinnych na podstawie ustawy o świadczeniach 

rodzinnych, na realizację świadczenia z funduszu alimentacyjnego na podstawie ustawy o 

pomocy osobom uprawnionym do alimentów, na realizację zasiłku dla opiekuna na 

podstawie ustawy o ustaleniu i wypłacie zasiłków dla opiekunów oraz na opłacenie składki 

emerytalnej i rentowej z ubezpieczenia społecznego za osoby pobierające niektóre 

świadczenia rodzinne i zasiłki dla opiekunów. Po stronie wydatków zwiększa się plan w 

§3110 i §4210. 

4. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.1.3120.3.65.2016 z dnia 16 września 2016 r. 

zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85211 (§2060) o kwotę 1.360.753,000 zł z 

przeznaczeniem na realizację zadań, o których mowa w ustawie z dnia 11 lutego 2016 r. o 

pomocy państwa w wychowaniu dzieci. Po stronie wydatków zwiększa się plan w §3110, 

§4010, §4110, §4120, §4210 i §4300. 

5. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.1.3120.3.65.2016 z dnia 16 września 2016 r. 

zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85216 (§2030) o kwotę 16.570,00 zł z 

przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych, o których mowa w art. 17 ust. 

l pkt 19 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2016 póz. 930). Po 

stronie wydatków zwiększa się plan w §3110. 

6. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.1.3120.3.58.2016/26 z dnia 26 sierpnia 2016 r. 

zwiększającego plan dotacji w rozdz. 75814 (§2030) o kwotę 92.039,63 zł i w rozdz. 

75814 (§6330) o kwotę 36.034,32 zł z przeznaczeniem na zwrot gminie części wydatków 

wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2015 roku. 

7. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.1.3120.3.68.2016 z dnia 23 września 2016 r. 

zwiększającego plan dotacji w rozdz. 75011 (§2010) o kwotę 13.996,00 zł z 

przeznaczeniem na uzupełnienie dotacji dla gminy na realizację zadań wynikających z 

ustawy - Prawo o aktach stanu cywilnego, ustawy o ewidencji ludności oraz ustawy o 

dowodach osobistych. Po stronie wydatków zwiększa się plan w §4120 i §4260. 

8. Zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 80195 o kwotę 21.773,81 zł. 

dokonano na podstawie umowy nr 99/M/2016 z dnia 30 marca 2016 r. dotyczącej 

dofinansowania pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników. 

9. Zwiększenia planu dochodów dokonano w następujących rozdziałach: 

 70005§0690 o kwotę 1.500,00 zł (wpływ odpłatności za przygotowanie dokumentacji 

do sprzedaży nieruchomości na rzecz najemców), 

 70005§0920 o kwotę 100,00 zł (wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłat za 

gospodarowanie mieniem komunalnym), 

 75011 §2360 o kwotę 2,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 



 75023§0690 o kwotę 600,00 zł (wpływy z tytułu zwrotu kosztów upomnień), 

 75023 §0970 o kwotę l .500,00 zł (zwrot kosztów opieki nad praktykantami z szkół 

średnich), 

 75615§0500 o kwotę 60,00 zł i 75616§0500 o kwotę 16.500,00 zł (wpływy z podatku 

od czynności cywilnoprawnych), 

 75615§0910 o kwotę 320,00 zł (wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat 

podatków) 

 75616§0360 o kwotę 300,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

 75814§0920 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 80101 §0750 o kwotę 800,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

szkolnych), 

 801 10§0690 o kwotę 60,00 zł (wpływy z różnych opłat). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie 

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

10. Zwiększenia planu finansowego w rozdz. 80101§0840 o kwotę 3.663,00 zł dokonano w 

wyniku wpływu dochodów ze sprzedaży złomu ze zdemontowanego pieca c. o. w SP w 

Więcborku. 

11. Zwiększenia planu finansowego w rozdz. 80101 §0970 o kwotę 6.690,00 zł dokonano w 

związku z otrzymaniem kolejnej transzy odszkodowania od ubezpieczyciela przez Szkolę 

Podstawową w Więcborku za szkody powstałe w kompleksie boisk „Orlik". Kwota 

odszkodowania zwiększy po stronie wydatków plan finansowy szkoły w zakresie zakupu 

usług remontowych (80101 §4270). 

12. Zwiększenia planu finansowego dochodów w rozdz. 80101 §6630 dokonano z uwagi na 

wpływ płatności końcowej zrealizowanej w 2012 r. inwestycji z udziałem środków 

zewnętrznych polegającej na budowie boisk sportowych typu Orlik. 

13. Zwiększenia planu finansowego w rozdz. 80113§0870 o kwotę 1.200,00 zł dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów za zezłomowanie autobusu szkolnego. 

14. W rozdz. 60016 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 372.000,00 zł z 

przeznaczeniem na: 

 zakup materiałów drogowych na poprawę przejezdności dróg gminnych (§4210 - 

122.000,00 zł), 

 remont mostu w miejscowości Suchorączek (§4270 - 100.000,00 zł), 

 dokończenie budowy dróg na os. Łopiennik w Więcborku (§6050 - 150.000,00 zł). 

15. W rozdziale 60095 w §4010 i §4120 zwiększa się plan finansowy wydatków o łączną 

kwotę 32.800,00 zł z przeznaczeniem na utrzymanie dotychczasowego poziomu 

zatrudnienia pracowników w ramach prac interwencyjnych niezbędnych do wykonania 

zaplanowanych prac remontowo-brukarskich w Gminie. 

16. W rozdziale 75023 w §4010, §4110 i §4120 zwiększony został plan finansowy wydatków 

o łączną kwotę 1.412,95 zł z przeznaczeniem na wypłatę wynagrodzenia dla opiekunów 

uczniów ze szkół średnich odbywających praktykę w urzędzie. 

17. W rozdziale 75075 dokonano następujących zmian w planie finansowym wydatków: 

 pomiędzy §4210 a §4300 dokonano zmiany o kwotę 850,00 zł z przeznaczeniem na 

zakup usługi polegającej na nakręceniu filmu promującego Gminę Więcbork. 

 pomiędzy §4210 a §6060 dokonano zmiany o kwotę 4.100,00 zł z przeznaczeniem na 

wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup namiotu wystawowo-

promocyjnego z nadrukiem". Przedmiotowy namiot posłuży do promocji Gminy 

Więcbork podczas rożnych imprez plenerowych. 

18. W rozdziale 75412 w §6230 zwiększony został plan finansowy o kwotę 7.700,00 zł z 



przeznaczeniem na pokrycie części kosztów związanych z rozbudową budynku remizy 

strażackiej w Sypniewie o pomieszczenia magazynowo-garażowe wraz z kotłownią.  

19. W rozdziale 80104 w §6050 zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych o 

kwotę 24.000,00 zł poprzez wprowadzenie do realizacji nowego zadania pn.: „Zakup 2 szt. 

piecy konwekcyjno-parowych do Przedszkola Gminnego w Więcborku".  

20. W rozdz. 85415§3260 zmniejszony został plan finansowy wydatków o kwotę 80.760,00 zł. 

Liczba osób uprawnionych do otrzymywania pomocy materialnej jest w tym roku mniejsza 

zatem i wartość wypłaconych środków jest niższa. 

21. W dziale 801 i 854 dokonano zmian w planie finansowym wydatków bieżących w związku 

z prowadzoną działalnością edukacyjną w placówkach oświatowych. 

22. W rozdziale 92109 w §4210 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 1.000,00 zł z 

przeznaczeniemna zakup materiałów na wykonanie wiaty zabezpieczający wykonany 

przez Sołectwo Wymysłowo piec chlebowy. 

 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński pytał o zasadny zwrotu środków wydatkowych w ramach 

funduszy sołeckich. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka wyjaśnił, że wniosek składany jest do Wojewody 

całościowo bez rozbicia na poszczególne sołectwa. Fundusz wyodrębniony jest całościowo  

i ma określoną kwotę. Po jego realizacji składany jest odpowiedni wniosek do Wojewody. 

Stosowany jest tu specjalny przelicznik, zgodnie z którym bodajże ok. 30% kwoty zwracane 

jest do Gminy, bo są to środki własne samorządu. Tak Rząd wspomaga wyodrębnienie tegoż 

funduszu sołeckiego. Nie ma nakazu rozdzielania tej kwoty zwrotu na poszczególne sołectwa 

tylko stanowi on dochód Gminy jako całości. 

 

Przewodnicząca RM pytała, czy planowany jest zakup jednego solidnego namiotu. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka potwierdził, że chodzi o jeden namiot, rozesłano zapytania 

ofertowe. Chciano też aby był to namiot opatrzony logo Gminy. Wybrano ofertę, która została 

sprawdzona w innych gminach. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

 

Na sali 14 radych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

 

Zmiany WPF w latach 2016-2017 dokonano z uwagi na wprowadzone zmiany w palnie 

dochodów i wydatków budżetu Gminy. Natomiast w załączniku przedsięwzięć wprowadzono 

następujące zmiany: 



 dodano realizację nowego zadania  pod nazwą: „Opracowanie Lokalnego Programu 

Rewitalizacji dla Gminy Więcbork” z limitem wydatków bieżących na 2017r w 

wysokości 21.600,00 zł, 

 usunięto limit kwotowy w 2017r. na realizację zadnia pn;: „Budowa dróg oraz sieci 

kanalizacji deszczowej na Osiedlu Łopiennik w Więcborku” z uwagi na fakt, iż zostanie 

ono zrealizowane w tym roku, 

 skorygowane zostały limity kwotowe na rok 2016 do kwot wynikających z załącznika 

inwestycyjnego w następujących zadaniach: 

- „Budowa oświetlenia ulicznego w ciągu ulicy Gdańskiej w Więcborku” – aktualny limit 

wydatków na 2016 wynosi 25.000,00 zł, 

- Termomodernizacja budynków placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork – 

Szkoła Podstawowa w Zakrzewku i Zespół Szkół w Jastrzębcu – aktualny limit 

wynosi3.000,00 zł 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 14 radych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 

c) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie ugody sądowej w przedmiocie 

wypłaty przez Gminę Więcbork odszkodowania za bezumowne korzystanie  

z nieruchomości położonej w Więcborku przy ulicy Kościuszki 3. 

 

W kwietniu br. Sąd Rejonowy w Tucholi wydał postanowienie dotyczące zniesienia 

współwłasności nieruchomości zabudowanej położonej w Więcborku przy ul. Kościuszki 3. 

Na mocy tego postanowienia zostały wyodrębnione dwa lokale: jeden należący do Gminy 

Więcbork, drugi do p. Fifielskiego. Na mocy tegoż postanowienia Sąd nakazał również 

wypłatę odszkodowania ww. za bezumowne korzystanie z nieruchomości w okresie od roku 

2010 – 2014. Kwota odszkodowania wyniosła 28.700,00 zł. plus koszty postępowania  

i zastępstwa procesowego. Burmistrz Więcborka nie odwołał się od tego postanowienia, 

zatem stało się ono prawomocne i kwota stosownego odszkodowania została wypłacona. 

W maju br. do Gminy wpłynęło pismo pełnomocnika Państwa Radzickich dotyczące 

roszczenia, jakie Państwo Zofia i Paweł Radziccy wnoszą do Gminy Więcbork za 

bezumowne korzystanie z nieruchomości za lata 2006 – 2010. Po zwróceniu się Gminy  

o wyjaśnienie w lipcu otrzymano pismo z żądaną wysokością kwoty odszkodowania  

w wysokości 31.200,00zł / 600,00 zł za miesiąc/. Po dokonaniu analizy wyroku Sądu 

Rejonowego w Tucholi oraz opinii biegłego, postanowiono spotkać się z Państwem 

Radzickimi w celu ustalenia warunków, aczkolwiek wcześniej Gmina zwróciła się do 

Kancelarii obsługującej Urząd o opinię w sprawie /dot. prowadzenia postępowania przed 

sadem, opinia została radnym odczytana/, niestety była ona niekorzystna dla Gminy.   

Projekt zakłada wynegocjowaną w wyniku negocjacji z wnoszącymi kwotę 27.000,00 zł 

(dwadzieścia siedem tysięcy złotych 00/100) tytułem całkowitego i ostatecznego zaspokojenia 

roszczeń w zakresie bezumownego korzystania przez Gminę Więcbork w latach 2006-2010  

z nieruchomości położonej w Więcborku przy ulicy Kościuszki 3, dla której Sąd Rejonowy  

w Tucholi prowadzi księgę wieczystą nr BY2T/00003611/8. 



 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM zapytała czy jest to jedyna droga umożliwiająca bardziej formalne 

zamknięcie sprawy. 

 

Mamy podpisane porozumienie wstępne z Państwem Radziccy, mamy też zapewnienie przez 

pełnomocnika, że jeżeli tylko Rada wyrazi zgodę sprawa trafi do Sądu w celu ugodowego 

załatwienia – powiedział Zastępca Burmistrza Więcborka. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 

Ad. 30 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski 

 

/Odp. na interp. radnego J. Antczak/ 

 Sprawa zasadności ustawienia znaku ograniczającego szybkość przy drodze w Runowie 

Krajeńskim zostanie przeanalizowana. Po weryfikacji podjęta zostanie decyzja. 

 Kwestia odświeżenia poziomego przejścia dla pieszych w Runowie Krajeńskim zgłoszona 

zostanie do zarządcy drogi tj. Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Naprawa rozszczelnionego przepustu zlecona zostanie Gminnej Spółce Wodnej. 

 Gmina Więcbork posiada na stanie płyty typu jumbo ale na ten czas nie dysponuje 

wolnymi pracownikami, którzy mogliby te płyty położyć. Dopóki nie zostanie wykonane 

to, co zostało zaplanowane nie będzie można tego zrealizować, chyba że Gmina dostarczy 

płyty, a sołectwo zajmie się koniecznymi pracami montażowymi. 

/Odp. na interp. radnej A. Łańskiej/ 

 Z informacji uzyskanych od Urbanisty p. Pawła Łukowicz wynika, że w Studium 

nanoszone są poprawki wynikające z postanowień i opinii uzyskanych z instytucji 

uzgadniających oraz opinii komisji urbanistyczno-architektonicznej o projekcie Studium. 

Przewidywany termin uzyskania poprawionego dokumentu od urbanisty,  

to 7 października 2016r. Następnie projekt ten zostanie ponownie wysłany do części 

instytucji od których nie uzyskano pozytywnych opinii celem ich uzyskania – termin na 

odesłanie uzgodnień 21 dni. Kolejnym etapem jest ogłoszenie przez Burmistrza  

o wyłożeniu projektu do publicznej wiadomości na okres co najmniej siedmiu dni. 

Burmistrz publikuje Projekt Studium na stronie Urzędu na okres co najmniej 21 dni oraz 

organizuje w tym czasie dyskusję publiczną nad przyjętymi w dokumencie 

rozwiązaniami. Osoby fizyczne i prawne mogą wnosić uwagi do projektu Studium  

w terminie nie krótszym niż 21 dni od dnia zakończenia okresu wyłożenia. 

 Temat ulicy Strzeleckiej był poruszany wielokrotnie i jeżeli tylko będzie możliwość 

zaplanowania w przyszłorocznym budżecie środków na  jej modernizację – dokumentację 

wraz z kanalizacją deszczową i nawierzchnią, Gmina będzie starała się tą inwestycję 

umieścić. Przyjmuje się to, jako wniosek do Budżetu Gminy na 2017r. 

 Inwestycja budowy drogi do szkoły w Pęperzynie również wywoływana była już 

wielokrotnie. W planach jest wykonanie tej drogi w roku 2017 i Burmistrz ma nadzieję, że 



się to uda zrealizować, choć rok 2017 jeżeli chodzi o zakres inwestycji w budżecie 

Gminy, będzie trudny do realizacji. 

/Odp. na interp. radnego S. Posieczek/ 

 W miesiącu wrześniu nikt nie zgłaszał w Referacie Rolnictwa /…/ UM konieczności 

dokonania wycinki gałęzi na drzewie usytuowanym przy Przedszkolu w Sypniewie.  

W przypadku takich sytuacji, kiedy chodzi o bezpieczeństwo dzieci, należy wykonać od 

razu telefon nie czekając do dnia sesji. Ustalono, że pracownik UM – leśnik zajmie się 

sprawa, dokona lustracji i określi, co należy zrobić. 

/Odp na interp. radnego R. Kałaczyńskiego/ 

 Po wizji w terenie i rozmowie z Sołtys Wituni sprawa skarpy przy boisku zostanie 

przeanalizowana. 

 Do tej pory nie było zgłoszeń dotyczących wilków, które pojawiają się w okolicy  

ul. Łąkowej w Wituni. Sprawa przekazana zostanie do koła łowieckiego, które ma ten 

teren pod sobą. Jeżeli samo oświetlenie może odstraszyć tą zwierzynę, to w przyszłym 

tygodniu Gmina podpisuje umowę z Enea i Burmistrz ma nadzieję, że jeszcze w tym roku 

uda się zrealizować inwestycję dotyczącą oświetlenia ulicy Łąkowej.  

/Odp. na interp. radnej Witczak/ 

 Do Gminy nie wpłynęły żadne informacje w sprawie wiatraków, gdyż nie jest ona stroną. 

Burmistrz poprosił jednak Kierownika Referatu UM, aby ten przeanalizował problem 

przez pryzmat ustawy. 

 Burmistrz wyraził nadzieję, że w drugim tygodniu października uda się zorganizować 

spotkanie z przedstawicielami potencjalnego inwestora biogazowi i mieszkańcami. jeżeli 

termin zostanie ustalony radni otrzymają również informację. 

 

Kontynuując temat biogazowi Burmistrz Więcborka niejako w odpowiedzi na zarzuty 

radnego Antczak, powiedział, że dziwić, to można się Panu Burmistrzowi Toczko i Panu 

Sołtysowi, iż na etapie wydawania warunków dotyczących lokalizacji tego typu inwestycji 

nikt nie rozmawiał z mieszkańcami. Obserwując poczynania samorządów ościennych, każdy 

szanujący się samorząd na etapie wydawania warunków dla tego typu inwestycji, czy 

inwestycji budzących jakikolwiek społeczny sprzeciw, czy niepokoje, pyta mieszkańców na 

tym etapie. Nie robi tego po wydaniu warunków i w fazie kiedy Gmina od strony prawnej nie 

ma już do tego nic. Niemniej uważa, że mieszkańcy maja prawo dowiedzieć się jak najwięcej 

o tej inwestycji dlatego też prowadzono rozmowy i ustalono wspólnie, że zaproszeni zostaną 

przedstawiciele inwestora i ten być może rozwieje powstałe wątpliwości. On swoje 

wątpliwości zgłaszał każdorazowo, kiedy poruszany był ten temat w kontekście tej konkretnej 

lokalizacji, która według niego jest zbyt ryzykowna dla mieszkańców i miasta Więcbork, 

które jest ośrodkiem turystycznym. Wywieszenie do publicznej wiadomości informacji  

o planach budowy formalnie się odbyło i nikt tego nie neguje, jednakże zabrakło jego 

zdaniem ważnego elementu tj. bezpośredniej rozmowy z mieszkańcami, inwestorem i szerszej 

dyskusji w tym temacie.  

 

Radny Jan Antczak stwierdził, że jest tylko właścicielem działki. Gmina się do niego 

zwróciła, przyjechali on działkę pokazał i tyle. Nie jest „jakimś potworem”, który chce 

sprzedać działkę i wziąć pieniądze. Inwestor zaoferował za działkę niezłe pieniądze i wyraził 

zgodę. Zebranie wiejskie w tej sprawie było i tylko jedno małżeństwo było przeciwne 

inwestycji, reszta obecnych była „za”. Na zebraniu nie było obecnych 100% mieszkańców 

Runowa. Do końca 2015 r. miał z inwestorem podpisaną umowę i gdyby problem pojawił się 

wcześniej po prostu jej by nie przedłużył. Teraz odbierany jest, jako ten najgorszy, „kozioł 

ofiarny” i robiona jest na niego nagonka. Tak tą sprawę odbiera i jest tym zbulwersowany. 

 



Przewodnicząca RM podała, że jej zamiarem i Burmistrza było poinformowanie jak 

najszerszą grupę osób, które mogą poczuć się „zagrożone” planowaną inwestycją. Wydaje 

Konsultacje społeczne w tej sprawie, jej zdaniem, powinny odbyć się znacznie szerzej niż  

w samym sołectwie Runowo.  Nikt też przynajmniej ze strony jej, czy Burmistrza nie próbuje 

zrobić z radnego „kozła ofiarnego”, czy „czarnego charakteru”. Wyraziła nadzieję, że uda się 

przeprowadzić zaplanowane przez Burmistrza spotkanie, które albo rozwieje powstałe 

wątpliwości, albo je utwierdzi. 

 

Ad.31 Wolne wnioski i informacje. 

 

W tej części obrad Przewodnicząca RM poinformował radnych o przypadającym  

w roku bieżącym na dzień 8 października „Wieczorze Seniora”. Impreza odbędzie się o godz. 

16:00 w Gimnazjum w Więcborku. Prosiła, by radni poinformowali o tym wszystkich 

seniorów w swojej okolicy. Z tego, co wie, Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 

organizuje dowóz osobom niepełnosprawnym na tą uroczystość, zatem również te osoby 

mogą wziąć w niej udział.  

 

Radny Kazimierz Wilczyński przypomniał, ze swego czasu składał interpelację w sprawie 

przełożenia chodnika przy ulicy Dworcowej. Pytał w związku z tym, czy jest szansa, żeby to 

w roku bieżącym zrealizować. Pytał również, jak daleko są sprawy związane ze zmianą 

organizacji ruchu na ulicy Rybackiej i Strzeleckiej. 

 

 Burmistrz Więcborka odpowiedział, że chodnik na ul. Dworcowej jest przede wszystkim 

własnością PKP i w roku bieżącym nie ma możliwości jego przełożenia, bo Gmina nie ma 

takich możliwości prawnych i finansowych. Poza tym najbardziej niebezpieczne miejsca tej 

nawierzchni zostały już poprawione. Natomiast projekt dotyczący zmian organizacji ruchu na 

ww. ulicach jest przygotowany i Gmina będzie go powoli wdrażać w tym zamówi 

odpowiednie oznakowanie. Należy jednak mieć świadomość, że wprowadzenie 

odpowiedniego oznakowania spowoduje „wycięcie” wielu miejsc parkingowych. 

 

Przewodnicząca RM  mówiła, że już w poprzedniej kadencji wnioskowała o wyraźne 

oznakowanie tego, że w odległości kilkuset metrów na ul. Strzeleckiej znajduje się parking. 

Jest to istotne dla klientów Restauracji „Pomorzanka”, którzy są w większości spoza 

Więcborka.  

 

Radny Kałaczyński w imieniu przedsiębiorców z Wituni pytał, kiedy w Sypniewie zostanie 

rozebrany most, który jest kłopotliwy dla odbiorców przyjeżdżających do Wituni tirami. Pytał 

też kiedy zostanie oznaczone pierwszeństwo przejazdu dla samochodów ciężarowych 

skręcających na ulicę Złotowską z ulicy Wyzwolenia. Radny zwracając się do Wicestarosty 

Powiatu zauważył, że złą praktyką jest organizowanie Dożynek Powiatowych w sobotę. 

Wielu rolników podnosi, że dzień ten jest dla nich niedogodny. Dniem odpowiednim dla tego 

Święta jest na pewno niedziela. 

 

Burmistrz Więcborka w sprawie mostu w Sypniewie jeszcze raz Gmina wystosuje pismo do 

właściciela tj. PKP ale nie wie, czy spowoduje to oczekiwany efekt. Co zaś do znaku 

pierwszeństwa we wskazanej przez radnego lokalizacji, to według posiadanych przez 

Burmistrza informacji taka opcja nie wchodzi w grę. Przeprowadzone badania jeżeli chodzi  

o natężenie ruchu, jak również planowana przebudowa nie przewidują takiego rozwiązania. 

 



Radny Kałaczyński raz jeszcze zwracając się do obecnego na sesji Wicestarosty Powiatu 

mówił o drodze powiatowej w kierunku do Nowego Dworu i konieczności posadowienia 

znaku przy moście informującego, że jest to droga tylko dla samochodów osobowych. 

 

Wicestarosta Powiatu odpowiedział, że Zarząd Drogowy zdeklarował, iż do 15 października 

będzie wykonana dokumentacja i zmiana organizacji ruchu. Stanie też tam w związku z tym 

stosowne oznakowanie, zatem na dniach problem ten zostanie rozwiązany.  Odrębnym 

problemem będzie natomiast most prowadzący do Nowego Dworu. 

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady dwudziestej trzeciej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 


